
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 Side 1/3 

 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 368 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 368 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 14. december 2021. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF). 
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Spørgsmål nr. 368 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren tilkendegive, om ministeren – med støtte fra 

bl.a. Dansk Folkeparti og ministerens eget parti – har planer om 

fremover at sikre et tættere myndighedssamarbejde med henblik 

på, at bl.a. informationer om en dømt drabsmands psykiske til-

stand går videre til de rette myndigheder, og vil ministeren i be-

kræftende fald redegøre for, hvad ministeren vil gøre for at løse 

problemet med manglende myndighedssamarbejde på områ-

det?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet skal indledningsvis oplyse, at politiet generelt har 

et tæt og konstruktivt samarbejde med sundhedsmyndighederne, 

herunder på det psykiatriske område. Politiet bistår således psy-

kiatrien efter anmodning i konkrete sager, når der er behov for 

det, ligesom politiet overdrager personer til psykiatrien – såvel 

i form af frivillige indlæggelser som tvangsindlæggelser. 

 

Politiet har ligeledes på andre områder et tæt samarbejde med 

sundhedsmyndighederne i forhold til psykiatriske patienter. I 

august 2019 blev der iværksat et pilotprojekt om fælles udryk-

ningsteams (FUT) med det formål at styrke samarbejdet mellem 

politiet og sundhedssektoren. De fælles udrykningsteams bestod 

af to politibetjente og en psykiatrisk sygeplejerske, der kørte ud 

til opgaver, som involverede personer med psykiske lidelser. Pi-

lotprojektet afsluttedes i juni 2021 og blev evalueret i løbet af 

efteråret 2021. 

 

Rigspolitiet kan endvidere henvise til PSP-samarbejdet, som er 

et tværsektorielt samarbejde mellem politiet, de sociale myndig-

heder og psykiatrien som led i indsatsen over for socialt udsatte 

personer. Formålet med samarbejdet er at skabe et forum, hvor 

en koordineret indsats over for socialt udsatte personer kan til-

rettelægges for at sikre, at disse personer får den korrekte hjælp 

samt at forebygge, at de pågældende personer udvikler, eller 

fortsætter, en kriminel adfærd.  

 

Det kan afslutningsvis oplyses, at politiet i medfør af retspleje-

lovens § 115 kan videregive oplysninger om enkeltpersoners 

rent private forhold til andre myndigheder, hvis videregivelsen 

må anses for nødvendig af hensyn til bl.a. PSP-samarbejdet.” 
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Myndighederne skal naturligvis kunne samarbejde på tværs, ligesom de skal 

kunne udveksle relevante oplysninger om borgerne både hurtigt og smidigt, 

når det findes nødvendigt. Som nævnt i Rigspolitiets udtalelse ovenfor har 

politiet f.eks. inden for PSP-samarbejdet allerede i dag mulighed for at dele 

nødvendige oplysninger med de sociale myndigheder og psykiatrien. Her-

udover har politiet efter retshåndhævelsesloven bl.a. mulighed for at dele 

personoplysninger med relevante myndigheder, når det er nødvendigt med 

henblik på at forebygge en strafbar handling. 

 

For så vidt angår sundhedsmyndighedernes deling af helbredsoplysninger 

henhører dette under Sundhedsministeriets ressort. Justitsministeriet har 

derfor anmodet Sundhedsministeriet om en udtalelse til brug for besvarelsen 

af spørgsmålet. Justitsministeriet forventer at kunne vende tilbage til Folke-

tingets Retsudvalg senere i januar måned, når udtalelsen fra Sundhedsmini-

steriet foreligger.  

 


	Besvarelse af spørgsmål nr. 368 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg
	Spørgsmål nr. 368 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:
	Svar:


